
PROTOKÓŁ Nr XLII/09 
z przebiegu XLII sesji Rady Miasta Dęblin 

w dniu 31 marca 2009 roku 
____________________________________________________________________________ 
 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Ratusza Miasta Dęblin.  

Czas trwania sesji: godz. 9
00

 – 13
40

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych (przy czym jeden mandat wygasł wskutek śmierci). 

W sesji wzięło udział 14 radnych.  

 
Ad. pkt 1.  
Otwarcie sesji.  
 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński, 
który przywitał zebranych. Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik do protokółu.

  

Ad. pkt 2.  
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński poinformował, że do porządku sesji, który 

otrzymali radni wprowadza autopoprawkę, dodając punkt 6h z projektem uchwały w sprawie 

nabycia zabudowanej działki nr 4080/94 położonej przy ulicy Kowalskiego. Następnie przedstawił 

porządek obrad XLII sesji Rady Miasta: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Omówienie stanu bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej w mieście Dęblin w 2008 r. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w budżecie miasta Dęblin na 2009 r.; 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków dla miasta Dęblin; 

c) przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu gospodarki odpadami dla Miasta Dęblin a także 

raportu z realizacji programu ochrony środowiska dla Miasta Dęblin; 

d) zaliczenia dróg znajdujących się w Dęblinie na terenie os. Lotnisko i os. Młynki do 

kategorii dróg gminnych; 

e) ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych 

dla pracowników jednostek organizacyjnych działających w zakresie oświaty, nie 

będących nauczycielami; 

f) zmian w utworzonych obwodach głosowania na terenie miasta Dęblin; 

g) utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w wyborach posłów do Parlamentu 

Europejskiego; 

h) nabycia zabudowanej działki nr 4080/94 położonej przy ulicy Kowalskiego. 

7. Wolne wnioski. 

8. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

9. Zatwierdzenie protokołu XLI sesji Rady Miasta. 

10. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 
sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński poinformował, że w okresie między sesjami 

uczestniczył: 

� 17 marca - w spotkaniu z zarządem Wojskowych Zakładów Inżynieryjnych w Dęblinie. 

Tematem spotkania była kryzysowa sytuacja w zakładzie; 

� 24 marca - w posiedzeniach komisji Rady Miasta, których tematem było omówienie 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta w 2008 roku i Konwencie Rady, na którym ustalono 

porządek obecnej sesji; 

� 30 marca - w posiedzeniach komisji opiniujących materiały na dzisiejszą sesję. 
 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk poinformował, że w okresie od ostatniej sesji 

przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta, w tym sprawozdanie  

z realizacji programu ochrony środowiska i planu gospodarki odpadami, informacja na temat 

bezpieczeństwa publicznego a ponadto: 

� 15 marca – uczestniczył w finale I Terenowej Gry Harcerskiej AQUARIUS. Miasto 

ufundowało puchar za I miejsce, a zakończenie odbyło się w Zespole Szkół Nr 4; 

� 17 marca – rozmawiał z zarządem Wojskowych Zakładów Inżynieryjnych w sprawie sytuacji  

w zakładzie; w związku z kryzysem zakład przewiduje zwolnienia grupowe (ok. 40 osób, 

głównie z administracji); podjęte zostały działania w celu zorganizowania spotkania  

z reprezentantami MON; 

� 19 marca – podpisał zarządzenie zatwierdzające sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 

2008 r. Sprawozdanie zostało w dniu 20 marca przekazane radnym Rady Miasta oraz do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej; trawa procedura opiniowania sprawozdania  

i wypracowania wniosku w zakresie absolutorium. Plan dochodów został zrealizowany  

w 97,5% - na plan 36.517.132 zł wykonano 35.609.474,56 zł. Wydatki wykonano w 96,0% - na 

plan 37.533.006 zł wydatkowano kwotę 36.037.985,21 zł. Nakłady na inwestycje wyniosły 

3.363.321,69 zł, co stanowiło 9,3% ogółu wydatków; 

� 19 marca – brał udział w zebraniu mieszkańców Osiedla Wiślana-Żwica; główne problemy 

poruszane na zebraniu to odbudowa dróg oraz dokończenie kanalizacji sanitarnej (ul. Wiślana); 

� 24 marca – uczestniczył w konferencji na temat wdrażania Regionalnego Programu 

Operacyjnego – ogłoszone zostały już konkursy na zadania z zakresu drogownictwa, termin 

zgłaszania do 30 kwietnia. Wprowadzono szereg innowacji; np. ograniczenie liczby do jednego 

składanego wniosku w danym konkursie, zmniejszenie poziomu dofinansowania  

w większości działań, w tym w drogach do 50%; 

� 26 marca – odbył odprawę z dyrektorami szkół i placówek oświatowych; 

� 26 marca – odbył się przetarg na wynajem trzech lokali użytkowych w pawilonie handlowym 

na os. Wiślana 33 (od ul. Stężyckiej); cena wywoławcza wynosiła 8 zł; wynajęty został jeden 

lokal za cenę 8,8 zł miesięcznie za 1 m
2
; na pozostałe lokale zostanie przeprowadzony drugi 

przetarg z ceną wywoławczą – 7,00 zł; 

� 27 marca – był z wizytą w Oddziale Nieruchomości PKP w sprawie ostatecznego ustalenia 

warunków najmu przepompowni i sieci kanalizacyjnej na terenach PKP; warunki zostały 

uzgodnione; w dniu dzisiejszym następuje przekazanie obiektów Spółce MZGK; 
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� 27 marca – złożył wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o przyznanie dotacji na budowę 
boiska w ramach programu "ORLIK" oraz wniosku o dofinansowanie i ujęcie całości zadania w 

programie ministerialnym. Wystąpił i uzyskał akceptację odstępstwa od projektu typowego; 

odstępstwo będzie polegało na rezygnacji z typowego kontenera socjalnego i adaptowania na 

ten cel jednego z budynków gospodarczych na terenie Szkoły; 

� 30 marca - rozpoczęły się szkolenia z projektu "Wykorzystaj swoją szansę (cz. II)" - projekt 

skierowany jest do osób pracujących z powiatu ryckiego i puławskiego. 

Burmistrz poinformował również o tym, że: 

� uzyskał informację z GDDKiA o tym, że kontynuowany jest przetarg na przebudowę ulic 

Warszawskiej, Niepodległości i Kockiej, na dzień 7 maja wyznaczony jest termin składania 

ofert cenowych na to zadanie; zainteresowanie wyraziło 10 podmiotów; 

� jest problem z uzgodnieniem przez Konserwatora Zabytków dokumentacji na wymianę 
oświetlenia w ul. Warszawskiej i Niepodległości, w związku z objęciem tego obszaru ochroną 
konserwatorską w planie zagospodarowania przestrzennego; Konserwator uważa, że powinny 

być to jakieś stylowe lampy, ja uważam, że na głównej ulicy (przelotowa droga krajowa 

powinny być to lamy nowoczesne, ale oczywiście jakieś eleganckie). Rozmawiamy w tej 

sprawie z Konserwatorem Zabytków; 

� na dzień 1 kwietnia jest wyznaczone spotkanie z władzami powiatu na temat zakresu inwestycji 

modernizacji ulic Lipowej i Konopnickiej w Dęblinie; 

� w dniach 14-17 kwietnia 2009 roku w Brześciu rozpoczną się po raz kolejny XI 

Międzynarodowe Targi „Brześć. Sodrużestwo-2009" i "II Brzeskie forum inwestycyjne", 

poświęcone zagadnieniom z wielu dziedzin przemysłu: towary powszechnego użytku, przemysł 

spożywczy, wyroby o produkcyjno-technicznym przeznaczeniu. Zaproszenie wpłynęło od 

Konsula Republiki Białorusi; 

� trwa procedura wyborów uzupełniających do Rady Miasta w okręgu Nr 1. Zarejestrowało się 4 

komitety wyborcze (indywidualne). Zgłoszone zostały 4 kandydatury – Roman Anyszkiewicz, 

Jan Prządka, Ewa Przerwa i Bogusława Sobiech. 

 

Ad. pkt 5. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 

Radny Krzysztof Karbowski: 
� wnioskował o odwodnienie i wymianę zniszczonej trylinki na targowisku przy ulicy 

Niepodległości; 

� poinformował, że przygotował ankietę o atrakcyjności turystycznej miasta Dęblina, która może 

być przydatna na jesienną sesję Rady i złoży ją do zaopiniowania przez właściwą komisję Rady 

Miasta; 

� poinformował Komendanta Policji o przekraczaniu prędkości na drodze 48 przez  

przejeżdżające samochody.  

 
Radny Henryk Wiejak: 
� podziękował Burmistrzowi za wycięcie krzaków na zbiorniku w osiedlu Wiślana i prosił  

o dokończenie tych prac; 

� prosił o zamiatanie ulic przed świętami wielkanocnymi, szczególnie tras wiodących do 

kościołów. 

� zapytał - kto wykonywał prace geodezyjne wytyczające drogę na działce państwa Jopek  

w osiedlu Wiślana-Żwica. 
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� Wnioskował: 

- o zlikwidowanie byłej piaskownicy naprzeciw bloku 27 na terenie gminnym w osiedlu 

Wiślana; 

- o podjęcie działań w celu utwardzenia terenu obok śmietników i wykonanie zadaszenia, 

które zabezpieczy przed rozwiewaniem śmieci; 

- o podjęcie działań w celu wykonania miejsc parkingowych wzdłuż bloków 39, 17, 15 przy 

drodze osiedlowej; 

- o podjęcie działań w celu ustawienia znaku drogowego przy ulicy osiedlowej pomiędzy 

blokami 31 i 29 (chodzi o znak jednokierunkowy); 

- o podjęcie działań w celu usunięcia trzech drewnianych słupów telefonicznych przy drodze 

osiedlowej naprzeciw bloków 27, 29, 23, 25 wiodących od sklepu "Max"; 

- o podjęcie działań zmierzających do pozyskania terenu, który jest ewidencjonowany 2842/41 

położony bezpośrednio przy kotłowni osiedlowej na terenie osiedla mieszkaniowego 

Wiślana, którego właścicielem jest Terenowa Agencja. Mieszkaniowa Oddział Rejonowy 

Lublin II. Miejsce byłoby przeznaczone pod parking; 

- o podjęcie działań w celu zagospodarowania wolnego lokalu mieszkalnego w bloku 13/16, 

który od ponad dwudziestu lat jest nieużytkowany; 

- o wykonanie chodnika w ulicy osiedlowej naprzeciwko bloku 1, 3, 5 w osiedlu Wiślana; 

- do Komendanta Komisariatu Policji w Dęblinie o podjęcie działań w celu skierowania 

patrolu funkcjonariuszy w osiedlu Wiślana, w miarę możliwości. 

 
Radny Waldemar Warenica: 
� podziękował Komendantowi Komisariatu Policji za pomoc w zorganizowaniu spotkania 

dzielnicowego z mieszkańcami osiedla Wiślana i prosił o częste patrole Policji na osiedlu; 

� zapytał, kto powinien uprzątnąć puste butelki znajdujące się pomiędzy płotem przy sklepie 

"Stodoła" a przystankiem. 

 
Radny Henryk Brożyna: 
� Wnioskował: 

- o przegląd ulic po zimie pod kątem remontów cząstkowych i podzielenie ich na dwie części: 

obecnie - niezbędne do wykonania i te, co mogą być wykonane w terminie późniejszym. 

Prosił o powiadamianie przewodniczących zarządów osiedlowych o terminach przeglądów. 

- o wykonanie przed Świętami czyszczenia ulic z piachu po zimie, ponieważ piach będzie 

spływał z deszczem do kanalizacji burzowej. 

- aby po przejęciu działki przy ulicy Kowalskiego (za przedszkolem) członkowie zarządu 

mieli wpływ na jej zagospodarowanie przestrzenne. 

 

Ad. pkt 5. 
Omówienie stanu bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej w mieście Dęblin w 2008 r. 
 

Burmistrz poinformował, że na podstawie informacji złożonych przez poszczególne jednostki 

odpowiedzialne za bezpieczeństwo publiczne na terenie naszego miasta została przygotowana 

pisemna informacja obejmująca bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową. 
Współpraca między jednostkami straży, policji, żandarmerii, służbą ochrony Kolei a samorządem 

układa się dobrze, dostrzegane są problemy i są na to przykłady, zarówno jeśli chodzi o straż 
pożarną, gdzie pod koniec 2007 roku został uruchomiony posterunek Państwowej Straży Pożarnej 

jak i policję, gdzie dofinansowany jest zakup paliwa, samochodu (radiowozu oznakowanego). 

Miasto trochę mniej współdziała z żandarmerią, ale bardzo dobrze układa się współpraca 

żandarmerii z policją, co przyczynia się do ogólnego bezpieczeństwa w mieście. Z przestawionych 

informacji wynika, że w Dęblinie nie jest najlepiej ze stanem bezpieczeństwa drogowego - były 
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cztery śmiertelne wypadki drogowe - nie spowodowane złym stanem nawierzchni jezdni, lecz 

brawurą i nieostrożnością kierowców. Dlatego też przy modernizacji dróg będą podejmowane 

działania doprowadzające do zwiększenia bezpieczeństwa na drodze.  

 
Komendant Komisariatu Policji - Mirosław Kamola poinformował, że na terenie Miasta Dęblin 

w 2008 roku odnotowano 374 przestępstwa, a ich wykrywalność wyniosła 87 % (średnia 

wojewódzka 69,9%). W porównaniu z 2007 roku jest to mniej o 21 stwierdzonych przestępstw 

(5,1%) przy wykrywalności zwiększonej o 1,5 %. Na przestrzeni ostatnich kilku lat na równym 

poziomie utrzymują się przestępstwa z kategorii rozbojów, a także bójek i pobić. Biorąc pod 

uwagę ostatnie lata, tj. 2007 i 2008 rok, wśród rozboi stwierdzono znaczny spadek – aż o 90 %.  

Na uwagę zasługuje znaczny spadek przestępczości rozbójniczej, gdzie odnotowano 

stuprocentową skuteczność wykrywawczą Komisariatu Policji w Dęblinie. Co ważne, nie 

stwierdzono wymuszeń rozbójniczych na uczniach dęblińskich placówek oświatowych. Pozostałe 

tego rodzaju zdarzenia miały miejsce głównie w okolicach lokali gastronomicznych, a sprawcami 

była przeważnie młodzież. Nie stwierdzono poważniejszych obrażeń ciała wśród uczestników 

zajść.  
W odniesieniu do przestępstw z rodzaju kradzieży mienia oraz kradzieży z włamaniem, 

pierwsza kategoria w ostatnim roku zmalała o 28,8% natomiast druga utrzymała swój 

dotychczasowy poziom. Działania sprawców w tym zakresie w głównej mierze dotyczyły zaboru 

mienia w postaci telefonów komórkowych, kradzieży torebek i portfeli wraz z dokumentami. 

Rejonem działań sprawców i w tym przypadku były lokale gastronomiczne oraz targowisko 

miejskie przy ul. 15 P.P. „Wilków”. Znaczna część kradzieży miała również miejsce w środkach 

lokomocji, zwłaszcza w pociągach. Pomimo jednak, iż zdarzenia te nie miały miejsca w granicach 

administracyjnych miasta Dęblin, fakt ich zgłoszenia do tut. komisariatu obligował dęblińską 
jednostkę do podjęcia działań. Wśród kradzieży z włamaniem dominowały włamania do 

osiedlowych sklepów spożywczych i kiosków.  

Zauważalny jest ponad 22% spadek przestępczości narkotykowej. W minionym roku 

funkcjonariusze z Komisariatu Policji w Dęblinie zatrzymali dwóch sprawców spoza powiatu 

ryckiego, którzy rozprowadzali na terenie miasta środki odurzające w postaci marihuany 

i amfetaminy. Pozostałe zdarzenia dotyczyły ujawnienia wśród mieszkańców Dęblina środków 

odurzających (głównie marihuany) oraz wykrycia 4 upraw maku wysokomorfinowego.   

 Wśród „innych przestępstw”, w skład których wchodzą: uszkodzenie ciała, uszkodzenie 

mienia, wybryki chuligańskie, łamanie ustawy o wychowaniu w trzeźwości, itp., w 2008 r. 

odnotowano spadek o 21 zdarzeń, tj. 8,2 % w porównaniu z 2007 rokiem. W przestępczości 

nieletnich odnotowano wzrost ujawnionych czynów karalnych popełnionych przez osoby do lat 17 

(zdarzenia dotyczyły głównie: lekkiego uszkodzenia ciała, kradzieży telefonów komórkowych, 

kradzieży z włamaniem do sklepów). Na terenie dęblińskich szkół ujawniono dwa przestępstwa 

znieważenia nauczyciela, postępowania skierowano do Sądu Rodzinnego i Nieletnich w Rykach. 

Nie stwierdzono w tej kategorii nasilenia zdarzeń o dużym ciężarze gatunkowym takich jak: 

rozboje szkolne, wymuszenia.  

Należy dodać, że na terenie miasta Dęblin zarówno w 2007 jak i w 2008 roku miało 

miejsce jedno zabójstwo. Przestępstwo i tym razem miało charakter incydentu, a motywem 

działania sprawcy, którego szybko wykryto i zatrzymano, okazały się porachunki osobiste. 

 W 2008 roku odnotowano niemalże dwukrotny wzrost wykroczeń, w tym przede 

wszystkim wykroczeń szczególnie uciążliwych. Funkcjonariusze KP w Dęblinie stwierdzili wzrost 

o 70% takich zdarzeń jak: kradzieże rzeczy, uszkodzenia rzeczy, spożywanie alkoholu w miejscu 

niedozwolonym, zakłócanie ładu i porządku publicznego. Pozostałe wykroczenia (m.in. drogowe, 

niedopełnienie obowiązku meldunkowego, zaśmiecanie) odnotowały zwyżkę niemalże 83%. 

 Największa liczba wykroczeń dotyczy spożywania alkoholu w miejscach zabronionych, tj. 

placówkach handlowych, bądź też bezpośrednio w ich obrębie. Jest to jedno z najbardziej 
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uciążliwych zjawisk, ponieważ nie tylko demoralizująco wpływa na osoby nieletnie, ale również 
psuje wizerunek miasta. 

 

Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej - Krzysztof Miłosz poinformował, że do 

podstawowych zadań jednostki straży pożarnej (zarówno państwowej jak i ochotniczej) należy 

zapewnienie mieszkańcom danego regionu ochrony przeciwpożarowej. Należy jednak zaznaczyć, 
iż poza organizacją i prowadzeniem akcji ratowniczo-gaśniczych podczas pożarów, straż pożarna 

prowadzi szereg działań mających na celu likwidację i usunięcie innych niż pożar zagrożeń, m.in. 

skutków wypadków i zdarzeń drogowych, zagrożeń technicznych, chemicznych czy 

ekologicznych. 

 W 2008 roku na terenie Miasta Dęblin odnotowano łącznie 177 zdarzeń, które wymagały 

podjęcia działań interwencyjnych przez straż pożarną (jest to niemal 28% wszystkich zdarzeń, 
jakie powstały w powiecie ryckim). Warto podkreślić, że na przestrzeni lat 1999 – 2008 liczba 

interwencji prowadzonych w Dęblinie przez jednostki ochrony p.poż. wzrosła przeszło trzykrotnie 

(o 368%), przy praktycznie niezmienionych zasobach sił PSP i OSP. Na sumę 177 zdarzeń 

składają się pożary (63), miejscowe zagrożenia (113) oraz 1 alarm fałszywy (złośliwy).  

W ubiegłym roku gaszenie pożarów stanowiło już tylko 1/3 interwencji ratowniczych.  

W odniesieniu do danych z całego obszaru powiatu ryckiego na terenie Dęblina odnotowano 32% 

ogólnej liczby pożarów w powiecie oraz 26,5% miejscowych zagrożeń. W porównaniu z 2007 r.  

w Dęblinie odnotowano wzrost ogólnej liczby zdarzeń o 26 (17%) - przy spadku liczby pożarów  

o 8 i wzroście miejscowych zagrożeń o 37.  

Na 63 pożary, jakie miały miejsce w 2008 r. na terenie miasta Dęblin - najwięcej powstało 

pożarów suchych traw na poboczach dróg i szlaków kolejowych - 18 (w 2007 r. - 24) oraz 

pożarów obiektów mieszkalnych - 17 (w 2007 r. - 11). Odnotowano również 10 pożarów 

śmietników i wysypisk śmieci, 8 pożarów upraw rolnych, łąk i rżysk, 4 pożary środków transportu, 

2 pożary budynków gospodarczych, 2 pożary poszycia leśnego oraz pojedyncze pożary w obiekcie 

produkcyjnym, garażu samochodowym i pojedynczego drzewa. Pod względem wielkości pożarów 

- 61 zakwalifikowano jako pożary „małe”, 2 jako "średnie". Nie odnotowano na terenie Dęblina 

pożarów „dużych” i „bardzo dużych”.  

         W 2008 roku na terenie Dęblina jednostki straży pożarnej likwidowały również 
113 innych niż pożar zagrożeń. Najwięcej wyjazdów odnotowano do usuwania zdarzeń 
powstałych wskutek anomalii pogodowych (silne wiatry i gwałtowne opady atmosferyczne) 

- 37 interwencji oraz do usuwania zagrożeń ze strony zwierząt - 36 interwencji, były to głównie 

działania polegające na usuwania gniazd agresywnych owadów, które stwarzały realne zagrożenie 

dla przebywających w pobliżu ludzi. 12 razy usuwano skutki wypadków i zdarzeń na drogach a 18 

razy pomagano w działaniach ratowniczych prowadzonych przez inne służby - głównie przez 

policję. Ponadto jednostki straży pożarnej 3 razy usuwały zagrożenia związane z awariami 

instalacji przesyłowych i użytkowych (gazowa, c.o.), 2 razy usuwały zagrożenia chemiczno-

ekologiczne, 2 razy zabezpieczały imprezy masowe (niekomercyjne), które odbywały się na 

terenie miasta, 2 razy wypompowywały skażoną wodę ze studni oraz likwidowały jedno 

zagrożenie budowlane. Wszystkie powstałe w ubiegłym roku miejscowe zagrożenia 

zakwalifikowano jako zdarzenia małe lub lokalne.  

 W akcjach ratowniczo-gaśniczych prowadzonych w 2008 r. na terenie miasta Dęblin brały 

udział łącznie 233 zastępy straży pożarnej. Ilość sił użytych w działaniach wzrosła 

w porównaniu do 2007 r. o 13% (w 2007 r.- 206 zastępów). 

Jednostka OSP Dęblin-Masów odnotowała łącznie 40 wyjazdów do zdarzeń (najwięcej  

z jednostek OSP działających w powiecie ryckim), z tego tylko 3 wyjazdy do zdarzeń poza teren 

miasta, 21 razy wyjeżdżała do gaszenia pożarów i 19 razy do usuwania miejscowych zagrożeń.  
12 (mniejszych) zdarzeń strażacy z Masowa likwidowali samodzielnie, bez udziału sił Państwowej 

Straży Pożarnej.  
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W minionym roku Wojskowa Straż Pożarna Dęblin-Lotnisko wyjeżdżała tylko 1 raz do 

zdarzenia na terenie miasta (pożar altanki przy ul. Spacerowej). Warto wspomnieć, że w ostatnim 

okresie uległa zmniejszeniu obsada zmian służbowych w WSP (skutek zmniejszenia normatywu 

czasu służby strażaków do 40 godzin tygodniowo). Będące w dyspozycji WSP Dęblin-Lotnisko 

dość ograniczone siły są kierowane przede wszystkim do zabezpieczania lotów. 

Komenda Powiatowa PSP w Rykach w 2008 r. realizowała zadania w zakresie nadzoru nad 

przestrzeganiem przepisów przeciwpożarowych oraz rozpoznawania zagrożeń pożarowych  

i innych miejscowych zagrożeń na terenie powiatu ryckiego, w tym na terenie miasta Dęblin.  

W ubiegłym roku na terenie Dęblina kontrole przeprowadzono w 15 obiektach. Podczas 

przeprowadzonych kontroli stwierdzono łącznie 27 nieprawidłowości. 

W 2008 r. Komenda Powiatowa PSP zajęła wymagane stanowiska w związku z oddaniem 

do użytkowania dwóch obiektów na terenie Dęblina (pawilon handlowy przy ul. Gen. 

Kowalskiego i hala magazynowa „Kuchnie Świata” przy ul. Balonna). Wydano również opinie  

w zakresie ochrony przeciwpożarowej po przeprowadzeniu kontroli w Zespole Szkół Nr 4 przy ul. 

Gen. Kowalskiego oraz w placówce handlowej SHPiU przy ul. Rynek.  

Przeprowadzono 4 kontrole sprawdzające wykonanie nałożonych na właścicieli/zarządców 

obiektów obowiązków usunięcia stwierdzonych podczas czynności kontrolno-rozpoznawczych 

nieprawidłowości. Kontrole przeprowadzono w supermarkecie LIDL przy ul. 15 P.P. „Wilków”,  

w bazie transportowej EURO-TRANS przy ul. Towarowej (dwukrotnie) oraz kontrole sieci 

wodociągowej przeciwpożarowej przy ul. Rynek, Niepodległości, Kocka, Bobrowska i 

Partyzantów. Kontrole wykazały, że wszystkie zalecenia zostały wykonane. 

W celu poprawy jakości zabezpieczenia operacyjnego miasta Dęblin z dniem 

12 listopada 2007 r. uruchomiony został czasowy Posterunek Państwowej Straży Pożarnej 

w Dęblinie. Siły posterunku stacjonują w wydzielonych pomieszczeniach rozbudowywanej 

obecnie strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej Dęblin-Masów. W posterunku całodobowo służbę 
pełni 3-osobowy zastęp strażaków KP PSP Ryki, który ma do dyspozycji ciężki samochód 

ratowniczo-gaśniczy marki Jelcz oraz podstawowe wyposażenie w specjalistyczny sprzęt do 

prowadzenie działań podczas pożarów, wypadków i zdarzeń na drogach oraz usuwanie większości 

innych zagrożeń, jakie mogą powstać na terenie miasta i okolic.  

Oceniając dotychczasową (kilkunastomiesięczną) działalność czasowego Posterunku PSP 

w Dęblinie należy podkreślić, że rozwiązanie to przynosi oczekiwane efekty. Skrócił się (o kilka 

minut) czas dojazdu sił PSP do zdarzeń powstałych na terenie miasta. Jest to szczególnie istotne 

przy zdarzeniach gdzie występuje zagrożenie życia lub zdrowia ludzi (m.in. podczas pożarów, 

wypadków drogowych itp.). Nie bez znaczenie jest fakt udziału Miasta Dęblin w poprawie dojazdu 

do strażnicy OSP Dęblin-Masów.  

Bardzo dobrze układa się współpraca z władzami samorządowymi Dęblina, powiatu oraz 

Zarządem OSP, w zakresie zapewnienia niezbędnych warunków do działalności Posterunku PSP.  

 W kosztach funkcjonowania jednostek OSP działających w ramach Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego uczestniczy budżet państwa. W 2008 r. za pośrednictwem Komendy 

Powiatowej PSP w Rykach zostały przekazane jednostkom OSP z terenu powiatu ryckiego 

działającym w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym dotacje celowe z budżetu państwa  

z przeznaczeniem na zakup sprzętu i wyposażenia. Jednostka OSP Dęblin-Masów otrzymała 

dotację w wysokości 12,000,00 zł (najwięcej w powiecie). 

Zgodnie z ustawą o ochronie przeciwpożarowej koszty wyposażenia, utrzymania, 

wyszkolenia i zapewnienia gotowości bojowej ochotniczych straży pożarnych ponosi gmina. 

Gmina ma również obowiązek bezpłatnego umundurowania członków OSP, ubezpieczenia 

członków OSP w instytucji ubezpieczeniowej, a także ponosi koszty przeprowadzenia okresowych 

badań lekarskich członków OSP biorących bezpośredni udział w działaniach ratowniczych. 

Realizując zadania nałożone przez w/w ustawę w 2008 r. wydatkowano na działalność 
bieżącą OSP Dęblin-Masów kwotę 58 906,18 zł. Były to koszty związane z utrzymaniem jednostki 
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w gotowości bojowej i opracowania ekspertyzy technicznej budynku strażnicy OSP Dęblin-

Masów (9.150,00 zł). 

Komenda Powiatowa PSP w Rykach podobnie jak w ubiegłych latach kontynuowała 

przedsięwzięcia z zakresu profilaktyki pożarowej oraz edukacyjne mające na celu poprawę 
szeroko rozumianego bezpieczeństwa naszych mieszkańców. Większość tych działań była 

skierowana do dzieci i młodzieży szkolnej, w celu nauki bezpiecznych zachowań i sposobów 

postępowań podczas różnorodnych zagrożeń z jakimi można się spotkać w życiu codziennym. 

Działania te prowadzono przy ścisłej współpracy ze szkołami oraz Urzędem Miasta Dęblin.  

KP PSP w Rykach była również współorganizatorem eliminacji XXXI Ogólnopolskiego 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej pod hasłem: „Młodzież Zapobiega Pożarom”. Celem 

organizowanego już od kilkunastu lat turnieju jest popularyzowanie wśród dzieci 

i młodzieży szkolnej znajomości przepisów p.poż., zasad postępowania na wypadek pożaru, 

przybliżenie historii pożarnictwa oraz doskonalenie praktycznych umiejętności w zakresie 

ratownictwa i posługiwania się podręcznym sprzętem gaśniczym.  

W ubiegły roku w turnieju uczestniczyło 8 dęblińskich placówek oświatowych: Szkoła 

Podstawowa nr 2, Zespół Szkół nr 3 (Szkoła Podstawowa Nr 3 i Gimnazjum Nr 3), Zespół Szkół 

Nr 4 (Szkoła Podstawowa Nr 4 i Gimnazjum nr 2), Zespół Szkół Ogólnokształcących (Szkoła 

Podstawowa Nr 5, Gimnazjum Nr 4 i Liceum Ogólnokształcące) oraz Zespoły Szkół Zawodowych 

Nr 1 i Nr 2. Eliminacje na szczeblu szkolnym przeprowadzili dyrektorzy szkół. Eliminacje na 

szczeblu gminnym Urząd Miasta Dęblin przy współpracy z KP PSP Ryki. Eliminacje powiatowe 

przeprowadził ZOP ZOSP RP w Rykach i Komenda Powiatowa PSP w Rykach. Warto podkreślić 
bardzo dobre wyniki dęblińskich uczniów w eliminacjach powiatowych turnieju i wojewódzkich. 

Karol Olszak z Liceum Ogólnokształcącego zajął 1 miejsce w eliminacjach powiatowych i 1 

miejsce w eliminacjach wojewódzkich oraz reprezentował nasze województwo na eliminacjach 

ogólnopolskich. Kamil Marczak z Zespołu Szkół Ogólnokształcących zajął III miejsce w kategorii 

szkół gimnazjalnych. 

 

Przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Krzysztof Karbowski podał wniosek odnośnie obydwu informacji - w pierwszej - radny 

uważa, że powinna być zawarta informacja dotycząca kradzieży mienia publicznego, dewastacji 

dworca PKP i miejsc pamięci narodowej. W drugiej - brak jest informacji o szkodach 

wyrządzanych przez fajerwerki wystrzeliwane niekontrolowanie. Radny zwrócił również uwagę, 
że w wielu miejscach publicznych (kościoły, przychodnia, dworzec PKP) brak jest przyrządów 

gaśniczych, a jeśli są, brak jest oznaczeń ich umiejscowienia. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Wiejak powiedział – „Wysoka rado, szanowni państwo, 

zaproszeni goście, bezpieczeństwo i porządek publiczny jest tematem najważniejszym w każdym 

mieście, w każdej osadzie, w każdej gminie. Cieszy fakt, że w dniu dzisiejszym omawiając ten 

temat mamy obecnych wszystkich komendantów, którzy z nami na co dzień współpracują, którzy 

odpowiadają za stan bezpieczeństwa – to świadczy jaką wagę przywiązują do naszej współpracy, 

do tematu bezpieczeństwa. Wysoka rado, szanowni państwo, przeglądając informację chciałbym 

kilka faktów przytoczyć a przede wszystkim, jeżeli chodzi o wykrywalność, tutaj mam na uwadze 

komisariat policji w naszym mieście, 87% gdzie województwo 69,9%, a więc jest to bardzo 

wysoko. Dalej, jeśli chodzi o rozwój stwierdzono 90% spadek, to też jest dobry objaw i oczywiście 

22% spadek przestępczości narkotykowej. I chciałbym również powiedzieć o takiej sprawie, że 

bardzo dobre działania, które są prowadzone przez funkcjonariuszy naszego komisariatu policji, to 

jest profilaktyka działań w szkołach. Od 23 marca miałem możność uczestniczyć w takim 

spotkaniu w Zespole Szkół Zawodowych Nr 1 z ciekawą informacją z zacytowaniem artykułów z 

ostrzeżeniem, to świadczy o tym, że te działania przyniosą na pewno wymierny skutek. Chciałbym 



 

Protokół Nr XLII  sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 31 marca 2009 r. 

9 

również zasygnalizować fakt, którego nie było w materiale, to fakt zatrzymania osoby, która 

wyrywała torebki przed kościołem i na stadionie na targu, a więc, była to prawdopodobnie osoba z 

zewnątrz i to się odbiło ogromnym echem pozytywnym wśród mieszkańców naszego miasta, gdzie 

indziej się udawało, w Dęblinie się nie udało, czyli wpadł. Również bardzo mnie cieszy  

współudział Żandarmerii wojskowej naszego miasta. Czytam 350 patroli, szalenie dużo. Dziękuję 
panie kapitanie za te działania, bo myślę, że wspólne działania z funkcjonariuszami policji 

przyczynią się do jeszcze lepszego bezpieczeństwa na terenie naszego miasta, ale również czytam 

na stronie 6. gdzieście przeprowadzali patrole i tu zacytuję: osiedle 15 Pułku Piechoty Wilków, 

stacja paliwa ”Orlen” centrum, okolica dworca PKP, osiedle Lotnisko i moja gorąca prośba , żeby 

w przyszłości uwzględnić osiedle Wiślana, nie dlatego, że akurat tam mieszkam, ale dlatego, że 

jest to drugie pod względem wielkości osiedle na terenie naszego miasta, że również tam 

mieszkają, i może mniej w tej chwili żołnierze, ale byli żołnierze mieszkają i bardzo gorąco proszę 
o uwzględnienie osiedla Wiślana. Chciałbym również podkreślić to samo, jeśli chodzi o 

profilaktykę w szkołach, bo jest takie stwierdzenie i dołączenie się, a jestem obserwatorem bardzo 

często, funkcjonariuszy Straży Ochrony Kolei z naszymi funkcjonariuszami -  to również świadczy 

o tym, że wszyscy przywiązują bardzo ważną rolę do tego naszego bezpieczeństwa. Cieszy 

również fakt, to, co stwierdził pan komendant komisariatu Policji w Dęblinie nadkomisarz 

magister Mirosław Kamola, że te wyniki postara się, że by były jeszcze lepsze w następnym roku. 

To jest również dobry objaw i chciałbym za to bardzo serdecznie podziękować Panie 

komendancie. Myślę, że na temat bezpieczeństwa można by było mówić bardzo wiele, ale również 
stan bezpieczeństwa zależy od nas mieszkańców, jeżeli będziemy zwracać uwagę na niektóre 

wykroczenia, może nietaktowne podejście do tematu, to również po prostu to bezpieczeństwo 

poprawimy, szczególnie, jeśli chodzi o młode pokolenie. Chciałbym również podziękować Panu 

komendantowi powiatowemu Państwowej Straży Pożarnej w Rykach, miałem możliwość 
uczestniczenia nie w jednym spotkaniu, gdzie pan komendant szczegółowo przekazuje te 

działania, które są prowadzone na terenie naszego miasta. Żeby nie przedłużać, cieszy również 
fakt, że pan komendant powiatowy policji w Rykach inspektor Zbigniew Jankowski przyczynił się 
do tego, że ten radiowóz w ostatnim okresie czasu „Kia cit” do naszego miasta dotarł. Wiem, że 

my również partycypujemy, jeśli chodzi o koszty zakupu i myślę, że to nie będzie ostatni 

samochód, który na terenie naszego miasta się pojawi. Żeby nie przedłużać chciałbym w imieniu 

swoim i mieszkańców, którzy ze mną rozmawiają podziękować panom komendantom za bardzo 

ogromne zaangażowanie i prosić o jeszcze następne działania lepsze, tak jak były tutaj 

komunikowane przez komendanta komisariatu Policji w Dęblinie. Dziękuję uprzejmie.”                              

 

Radny Waldemar Chochowski prosił o piesze patrole policji na osiedlu Staszica. Patrole takie 

dają poczucie bezpieczeństwa starszym ludziom na osiedlu, którzy wieczorami spotykają grupki 

młodzieży zachowującej się czasami niezbyt grzecznie (przekleństwa, picie alkoholu). Radny 

zwrócił uwagę na wypowiedź komendanta PPSP, że OSP-Masów boryka się z problemami 

kadrowymi, dlatego też zaapelował do wszystkich, którzy chcą wziąć społecznie udział  

w pomaganiu innym, żeby przychodzili do OSP. Witani są tam z otwartymi ramionami, czy to są 
młodzi, starsi czy emeryci. Młodzież do tej pory aktywna w OSP wyjeżdża w poszukiwaniu pracy 

wstępuje do służb mundurowych i już potem nie wraca do Masowa, natomiast ci, co pracują nie są 
dyspozycyjni w godzinach pracy i dlatego jest problem z obsadą w wyjazdach od poniedziałku do 

piątku w godzinach pracy.  

 

Po zakończonej dyskusji przystąpiono do głosowania przedstawionej informacji. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 12 głosów 

(jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa i ochronie 

przeciwpożarowej w mieście Dęblin w 2008 roku, przedłożoną przez Burmistrza Miasta. 

Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
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Ad. pkt 6a. 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Dęblin na 2009 r. 

 
Skarbnik Miasta - Kinga Barańska poinformowała, że w projekcie uchwały wprowadzono 

zmiany zmniejszające i zwiększające budżet na podstawie: decyzji budżetowej Wojewody 

Lubelskiego oraz innych wewnętrznych decyzji i potrzeb: 

� na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego zwiększono budżet po stronie 

dochodów i wydatków o kwotę 75 301 zł w dziale – Edukacyjna opieka wychowawcza,  

w rozdziale – Pomoc materialna dla uczniów. Jest to dotacja celowa przeznaczona na 

dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym; 

� Burmistrz Miasta proponuje dokonanie następujących zmian po stronie wydatków budżetowych: 

- w dziale – Transport i łączność, rozdział – Drogi publiczne - przesunąć środki w kwocie  

20 000 zł, z pomocy finansowej na pomoc rzeczową w zadaniu inwestycyjnym – 
Modernizacja i budowa chodnika w ul. Stężyckiej; 

- dokonać zmiany w Planie dochodów i wydatków rachunków dochodów własnych jednostek 

budżetowych, na podstawie pism placówek oświatowych ZS Nr 4 i OPS; 

- dokonać zmiany w Limicie wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2009 

– 2011, w zad. inwestycyjnym - Przebudowa ul. Urbanowicza i ul. Trapezowej wraz z 

łącznikiem do ul. Krasickiego na kwotę 1 299 900 zł. Jest to dofinansowanie z rezerwy 

celowej budżetu państwa w ramach programu wieloletniego „Narodowy Program 

Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011” - 649 900 zł. Kwota 650 000 zł stanowi 

zabezpieczenie udziału własnego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu. 

 

Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu była pozytywna do projektu uchwały.  

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/254/2009 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 
miasta Dęblin na 2009 r. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 6b. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków dla miasta Dęblin 
 
Burmistrz Miasta poinformował, że z dniem 16 sierpnia 2006 r. weszło w życie rozporządzenie 

Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określenia taryf, wzoru wniosku o 

zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków, które reguluje kwestie ustalania zużycia wody jak również odczytu 

wodomierzy przy zmianie taryf. Wobec powyższego zapis § 17 pkt 2 i § 20 regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków dla naszego miasta pozostaje w sprzeczności  

z przepisami wyższego rzędu, jakim w tym przypadku jest rozporządzenie Ministra Budownictwa, 

dlatego też proponuje wykreślenie powyższych zapisów w regulaminie. Projekt uchwały stanowi 

załącznik do protokółu. 

 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej była pozytywna do projektu uchwały.  

 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/255/2009 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków dla miasta Dęblin. Uchwała stanowi 

załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 6c. 
Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu gospodarki odpadami dla 
Miasta Dęblin a także raportu z realizacji programu ochrony środowiska dla Miasta Dęblin. 
 

Burmistrz Miasta poinformował, że przepisy ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r.  

o odpadach wskazują, że organ wykonawczy gminy jest zobowiązany co 2 lata do przedstawienia 

radzie gminy i zarządowi powiatu sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami. 

Obowiązujący plan gospodarki odpadami dla Miasta Dęblin został przyjęty przez Radę Miasta 

uchwałą Nr XL/251/2005 w dniu 26 kwietnia 2005 r. i jest integralną częścią Programu ochrony 

środowiska dla Miasta Dęblin. Opracowanie przedłożone Radzie zawiera informację na temat 

stanu realizacji zadań ujętych w Planie gospodarki odpadami dla Miasta Dęblin, realizowanych  

w okresie od dnia 1 stycznia 2007 r. do dnia 31 grudnia 2008 r. Celem sporządzenia sprawozdania 

jest ocena stopnia wdrażania przyjętej polityki w zakresie gospodarki odpadami poprzez określenie 

postępów w realizacji zadań zapisanych w planie oraz przedstawienie powodów ewentualnych ich 

zaniechań lub opóźnień.  
 W zakresie przygotowywania raportu z realizacji programu ochrony środowiska, ustawa 

Prawo ochrony środowiska nie zawiera określonych wymagań, dotyczących kształtu i struktury 

sprawozdania. Z uwagi na fakt, iż równolegle zostało przygotowane sprawozdanie z realizacji 

Planu gospodarki odpadami, w raporcie pominięto kwestie dotyczące gospodarki odpadami. Okres 

sprawozdawczy ujęty w sprawozdaniu obejmuje okres dwóch lat, czyli lata 2007 – 2008. Projekt 

uchwały stanowi załącznik do protokółu. 

 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej była pozytywna do projektu uchwały.  

 

W dyskusji głos zabrali radni: T.Oryl, K. Karbowski, H.Wiejak. 

Radny Tadeusz Oryl, powiedział, że przeciętny mieszkaniec nie ma bezpośredniego wpływu na 

gospodarkę wodno-ściekową, natomiast na gospodarkę odpadami ma bardzo duży wpływ - i w tej 

dziedzinie bardzo dużą rolę odgrywa edukacja ekologiczna wśród dzieci i młodzieży.  Zdaniem 

radnego nie wystarczy alert ekologiczny, który trwa krótki okres czasu, natomiast "akcja 

sprzątanie świata" jest śmiesznym wymysłem, ponieważ cały rok bałaganimy, a jeden dzień 
sprzątamy, powinna być edukacja ekologiczna na dużą skalę a najmniejsi obywatele powinni mieć 
wdrożone poczucie czystości wokół siebie. 

 

Radny Krzysztof Karbowski powiedział o braku informacji na temat zbierania sprzętu 

elektronicznego i elektrycznego oraz braku informacji o wielkości emisji dymów z centralnej 

ciepłowni. Zdaniem radnego najbardziej narażone na dużą emisję dymów jest osiedle Lotnisko z 

zabytkowym parkiem. 

 

Radny Henryk Wiejak powiedział o dobrze wykonywanej pracy Urzędu Miasta, jeśli chodzi o 

zdejmowanie i utylizację azbestowych pokryć dachowych. Zapytał, jakie kwoty były 

wydatkowane z Urzędu Miasta na ten cel i co znaczy zadanie częściowo wykonane na koniec 2008 

roku. 

 

Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na pytania - dla radnego Oryla - edukacja ekologiczna - 

jest to podstawową sprawą, jaka powinna być wykonywana i Urząd ją wykonuje. Alert 

ekologiczny jest przedsięwzięciem, które trwa cały rok a na zakończenie jest podsumowywanie. 
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Szkoły otrzymują nagrody (w ubiegłym roku na nagrody dla naszych szkół zostało przeznaczone  

z gminnego funduszu ochrony środowiska 15 tys. zł, co jest kwotą znaczącą na tle okolicznych 

gmin). Natomiast zdaniem Burmistrza "akcja sprzątania świata" wpływa bardziej pozytywnie na 

psychikę dziecka niż godzinna pogadanka.  

 Dla radnego Karbowskiego - zbieranie sprzętu elektrycznego i elektronicznego jest 

ponadobowiązkowym działaniem na rzecz mieszkańców, ponieważ idea zbierania takiego sprzętu 

jest taka, że kupując nowy sprzęt zdajemy stary do sklepu (oczywiście musi być kompletny), 

natomiast, jeśli chodzi o centralną ciepłownię, normy emisji z pewnością są zachowywane, 

ponieważ w innym przypadku byłyby wprowadzone kary, natomiast jej lokalizacja nie zostanie 

zmieniona.  

 Dla radnego Wiejaka - informacje dotyczące środków wydatkowanych na zdejmowanie  

i utylizację azbestu pochodzą z budżetu miasta i znajdują się w sprawozdaniu z budżetu miasta za 

2007 i 2008 rok. Jeśli chodzi o pytanie w sprawie zadania częściowo wykonanego - dotyczy 

częściowo wykonanej sieci kanalizacyjnej we wschodniej części miasta - informacja (bardzo 

szczegółowa) była podawana na sesji - sieć została wykonana w części osiedla Starówka, ul. 

Piłsudskiego, Bankowa. 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa w sprawie 

centralnej ciepłowni wyjaśnił, że gdyby spółka zarządzająca ciepłownią nie posiadała 

odpowiednich zezwoleń na prowadzenie takiej działalności, ciepłownia zostałaby zamknięta  

i trzeba byłoby myśleć o zmianie sytemu ogrzewania wody i dostarczania ciepła na te osiedla, na 

które dostarcza. Głównym dokumentem pozwalającym z punktu ochrony środowiska na 

wykonywanie takiej działalności jest "zintegrowane pozwolenie". Ażeby uzyskać takie pozwolenie 

trzeba przeprowadzić szereg badań, które są załącznikiem do wniosku o jego udzielenie.  

 Na zakończenie naczelnik zapytał -  w związku z tym, na dzisiejszej sesji dużo mówi się  
o edukacji ekologicznej i jej braku - kto z obecnych na sali widząc drugą osobę rzucającą butelkę, 
śmiecia na trawę, chodnik, zwrócił uwagę takiej osobie.  

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” 

projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/256/2009 w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z realizacji Planu gospodarki odpadami dla Miasta Dęblin a także raportu z realizacji 
programu ochrony środowiska dla Miasta Dęblin. 
Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 6d. 
Uchwała w sprawie zaliczenia dróg znajdujących się w Dęblinie na terenie os. Lotnisko i os. 
Młynki do kategorii dróg gminnych. 
 

Burmistrz Miasta poinformował, że zachodzi konieczność zakwalifikowania do kategorii dróg 

gminnych: ulicy Ścibiora znajdującej się na terenie osiedla Lotnisko, która została nieodpłatnie 

przekazana przez MON i skomunalizowana na rzecz Miasta oraz ulicy Podwale, której grunt został 

wydzielony z terenów gminnych osiedla Młynki. Zgodnie z ustawą o drogach publicznych 

zakwalifikowanie dróg do kategorii dróg gminnych zostało pozytywnie zaopiniowane przez 

Zarząd Powiatu w Rykach. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu.  

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu postanowiła o indywidualnym opiniowaniu na sesji. 

Komisja Gospodarki Komunalnej zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  



 

Protokół Nr XLII  sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 31 marca 2009 r. 

13 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/257/2009 w sprawie zaliczenia dróg znajdujących się w 
Dęblinie na terenie osiedla Lotnisko i osiedla Młynki do kategorii dróg gminnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 6e. 
Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego 
punktu w złotych dla pracowników jednostek organizacyjnych działających w zakresie 
oświaty, nie będących nauczycielami. 
 

Burmistrz Miasta poinformował, że projekt uchwały dotyczy ustalenia kwoty najniższego 

wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych dla pracowników jednostek 

organizacyjnych działających w zakresie oświaty, nie będących nauczycielami.  

 Na podstawie tabel rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie zasad wynagradzania 

pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych nie jest możliwe 

bezpośrednie ustalenie miesięcznego wynagrodzenia pracownika danej jednostki. Jedynie kwoty 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego kierowników jednostek, rozporządzenie 

określa w złotych, dla pozostałych pracowników podaje się wartości punktowe dla poszczególnych 

kategorii zaszeregowania. Projekt uchwały przewiduje podwyższenie najniższego wynagrodzenia 

z 650 zł do 700 zł a wartość jednego punktu z 3,00 zł do 4,50 zł - umożliwi to uporządkowanie 

wynagrodzeń pracowników nie będących nauczycielami oraz na wdrożenie zaplanowanej 

podwyżki wynagrodzeń. Możliwe będzie dostosowanie poziomu wynagrodzeń do nowego 

minimalnego wynagrodzenia za pracę ustalonego na 2009 r. przez Radę Ministrów. Obecne stawki 

obowiązują od 1 stycznia 2008 r. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/258/2009 w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 
jednostek organizacyjnych działających w zakresie oświaty, nie będących nauczycielami. 
Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 6f. 
Uchwała w sprawie zmian w utworzonych obwodach głosowania na terenie miasta Dęblin. 
 

Burmistrz Miasta poinformował, że przedkłada projekt uchwały, który dotyczy korekty granic 

obwodów głosowania w związku z nadaniem nowych nazw ulic: Cicha, Jaśminowa, Zygmunta 

Starego oraz objęcia nazwą „ulica Lotników Polskich” odcinka ulicy stanowiącej jej przedłużenie 

do ulicy Warszawskiej a także potrzebą uporządkowania i ujednolicenia istniejących nazw ulic 

zgodnie z wymogami systemu informatycznego Wojewódzkiego Ośrodka Informatyki Terenowy 

Bank Danych (PESEL) Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie. Projekt uchwały stanowi 

załącznik do protokółu. 

 

Komisja Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/259/2009 w sprawie zmian w utworzonych obwodach 
głosowania na terenie miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 6g. 
Uchwała w sprawie utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w wyborach posłów do 
Parlamentu Europejskiego. 
 
Burmistrz Miasta poinformował, że zgodnie z ustawą o ordynacji wyborczej  

do Parlamentu Europejskiego Rada Miasta na wniosek Burmistrza zobowiązana jest utworzyć 
obwód głosowania w szpitalu w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych 

przez Prezydenta RP na dzień 7 czerwca 2009 r. Utworzenie tego obwodu musi nastąpić 
najpóźniej w 45 dniu przed dniem wyborów tj. do dnia 23 kwietnia 2009 r. włącznie. Z uwagi na 

to, iż następna sesja Rady Miasta planowana jest na dzień 28 kwietnia 2009 r. projekt uchwały 

przedkładany jest w dniu dzisiejszym. 

 

Komisja Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/260/2009 w sprawie utworzenia obwodu głosowania  
w szpitalu w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

 

Ad. pkt 6h. 
Uchwała w sprawie nabycia zabudowanej działki nr 4080/94 położonej przy ulicy 
Kowalskiego. 
 

Burmistrz Miasta poinformował, że wystąpił z wnioskiem do Ministra Obrony Narodowej  

o przekazanie na rzecz Miasta zabudowanej działki o powierzchni 2,1583 ha przy ul. Kowalskiego 

(przy przedszkolu) na cele publiczne, to jest na realizację zadań własnych gminy, a w 

szczególności w zakresie kultury, sportu i rekreacji. Po wyrażeniu zgody MON, Rejonowy Zakład 

Infrastruktury wystąpił do Starosty powiaty ryckiego o wykreślenie prawa zarządu na rzecz RZI. 

Starosta wydał już taką decyzję i w tej chwili uchwała pozwoli na wystąpienie do Wojewody 

Lubelskiego o przejęcie działki na zasadzie skomunalizowania. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XLII/261/2009 w sprawie nabycia zabudowanej działki nr 
4080/94 położonej przy ulicy Kowalskiego. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 7. 
Wolne wnioski. 
 

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządu i Porządku Publicznego - Ryszard Zarówny 
poinformował o podziale środków finansowych dla zarządów osiedlowych na 2009 rok, 

wyjaśniając jednocześnie, że w budżecie miasta na 2009 rok została zatwierdzona kwota 20 tys. zł 

dla zarządów osiedlowych a Komisja brała pod uwagę ilość mieszkańców zamieszkujących w 

danym osiedlu.  
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Na osiedla o większej ilości mieszkańców, to jest od 500 osób w górę Komisja zastosowała 

przelicznik 1,11 zł na jednego mieszkańca. Na osiedla o ilości mieszkańców poniżej 500 osób, to 

jest dla osiedla: Pułaskiego i Podchorążych przyznane zostały kwoty po 550 i 500 zł, natomiast dla 

Staw i Młynek przyznano po 460 zł. Podział środków na poszczególne osiedla jest następujący: 

 

1.  Lotnisko 3.608,00 zł 

2.  Wiślana 2.681,00 zł 

3.  Mierzwiączka 1.870,00 zł 

4.  15 PP"Wilków" 1.407,00 zł 

5.  Staszica 1.365,00 zł 

6.  Michalinów 1.267,00 zł 

7.  Jagiellońskie 1.043,00 zł 

8.  Wiślana-Żwica  1.035,00 zł 

9.  Żdżary    790,00 zł 

10.  Irena    811,00 zł 

11.  Starówka    870,00 zł 

12.  Rycice    663,00 zł 

13.  Masów    620,00 zł 

14.  Pułaskiego    550,00 zł 

15.  Podchorążych    500,00 zł 

16.  Stawy    460,00 zł 

17.  Młynki    460,00 zł 

 

Radny Krzysztof Karbowski wnioskował: 

- aby uprzątnąć z dużej ilości śmieci pas lasu wzdłuż ścieżki rowerowej na odcinku od zajazdu 

"Pod Olchami" do cmentarza. 

- w imieniu wspólnoty gruntowej Żdżary prosił o interwencję do Kółka Łowieckiego w sprawie 

dzików. 

- radny zadeklarował wpłatę ½ swojej diety radnego na dopłatę za przywóz darów 

żywnościowych dla osiedla Irena. O dopłatę w kwocie 35 zł do przywozu darów dla 

mieszkańców miasta zwrócił się Ośrodek Pomocy Społecznej do wszystkich zarządów 

osiedlowych.  

 
Radny Waldemar Warenica prosił o zamonotowanie słupków przy bloku 27-29 lub postawienie 

znaku zakazującego parkowanie, ponieważ mieszkańcy skarżą się na ranny hałas silników 

samochodowych, zastawianie wjazdów do garaży i niszczenie krawężnika, przez który 

przejeżdżają samochody. 

 
Radny Mieczysław Skibiński poinformował: 

- że przy ulicy Spacerowej przed pierwszym skrętem w prawo na Lotnisko leży w rowie znak 

drogowy; 

- na skrzyżowaniu ulic Krasickiego, Spacerowej i Kowalskiego w zatoczce jest odkryta 

studzienka ściekowa, brak jest również śmietniczki (wniosek był zgłaszany). 

 
Radny Henryk Wiejak wnioskował o usunięcie piachu przy krawężniku w zatoczce przy ulicy 

Stężyckiej naprzeciw pawilonu 33. 



 

Protokół Nr XLII  sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 31 marca 2009 r. 

16 

 

Ad. pkt 8. 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk odpowiadał na zadane pytania i wnioski: 

� Dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

- odwodnienie i wymiana zniszczonej trylinki na placu targowym przy ulicy Niepodległości - 

targowisko będzie modernizowane w ramach programu rewitalizacji centrum i obecnie nie 

będą wykonywane na nim żadne większe prace; 

- przygotowanie materiałów promocyjnych na spotkanie w dniu 15 kwietnia - materiały 

zostaną przygotowane. 

� Dla radnego Henryka Wiejaka:  

- zabranie wyciętych krzaków na zbiorniku - krzaki najpierw są wycinane (w kilku miejscach)  

a później będą zwożone; 

- likwidacja byłej piaskownicy naprzeciw bloku 27 - nie ma problemu z likwidacją, jeżeli jest 

taka wola mieszkańców, ale trzeba zastanowić się, co na tym terenie może powstać - czy 

boisko, plac dla dzieci czy może parking; 

- utwardzenie terenu obok śmietników i wykonanie zadaszenia, które zabezpieczy przed 

rozwiewaniem śmieci - nie uciekam od odpowiedzialności lub wykonywania niektórych 

rzeczy, ale chciałbym, aby radni mieli świadomość, że miasto wykonuje rzeczy ponad to, co 

należy, ponieważ nie należy do obowiązków gminy, ani do obowiązków podmiotu 

odbierającego śmieci, zabezpieczenie miejsca składowania śmieci. Zabezpieczenie 

składowania śmieci należy do właściciela nieruchomości - obowiązuje to na prywatnych  

i wspólnotowych terenach. Miasto udostępnia tereny miejskie na postawienie śmietników  

i Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej takie altany z zadaszeniami wykonuje. Jeśli chodzi  

o utwardzenie terenu przy śmietniku - radny pewnie myśli o utwardzeniu wokół śmietnika  

przy bloku 27 - jak tylko będą płyty chodnikowe z odzysku, teren zostanie utwardzony; 

- ustawienie znaku drogowego przy ulicy osiedlowej między blokami 31 i 29 (chodzi o znak 

jednokierunkowy) - problem został wcześniej zauważony i zgłoszony przez wspólnotę bloku 

31 (już w trakcie budowy drogi); została zlecona zmiana organizacji ruchu i po jej 

zatwierdzeniu zostaną ustawione odpowiednie znaki; 

- usunięcie trzech drewnianych słupów telefonicznych - zostanie ustalony właściciel słupów i 

będzie wystąpienie o ich usunięcie; 

- pozyskanie działki nr 2842/41, której właścicielem jest Terenowa Agencja Mieszkaniowa 

Oddział Rejonowy Lublin z przeznaczeniem pod parking - informowałem już, że było 

wystąpienie do WAM o przekazanie nieodpłatne tej działki i otrzymaliśmy odpowiedź 
odmowną; na dzień dzisiejszy działka nie jest własnością WAM (też informowałem) lecz 

Zespołu Zarządców Nieruchomości Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością i Spółka nie 

przekaże gminie tego gruntu nieodpłatnie, nie jest też zainteresowana sprzedażą tych 

gruntów; działka jest o powierzchni ponad 2 tys. m
2
 i koszt jej wykupu wynosiłby około 70 

tys. zł. na co miasta nie stać - ale jeśli to jest taki "interes" może w tym miejscu, WAM lub 

ktokolwiek inny, zrobić strzeżony parking i nie trzeba będzie nic wykupywać; 
- wykonanie chodnika naprzeciwko bloków 1-5 i wykonanie miejsc parkingowych w osiedlu 

Wiślana - nad tym tematem dyskutowaliśmy nie dalej niż dwa, trzy miesiące temu (przy 

projekcie budżetu), były wyjaśnienia na komisjach, na sesji - i na dzień dzisiejszy nic się nie 

zmieniło, a cały czas pozostaje jedno pytanie - skąd wziąć na to pieniądze; czy mamy tylko 

robić chodniczki, parkingi, zatoczki - czy inne większe inwestycje. Jest wniosek radnego o 

robienie parkingów a z drugiej strony są pretensje mieszkańców, którzy skarżą się, że pod 

ich oknami hałasują rano samochody, nie mogą przejść do klatek schodowych, nie mogą 
wjeżdżać do garażów; 
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- zagospodarować wolny od ponad dwudziestu lat lokal mieszkalny w bloku 13/16 - 

sprostowanie - nie od 20 a od około 15 lat lokal jest wolny i pokazuje problem naszego 

systemu; długo trwa sprawa o eksmisję niczym nie zakończona (osoba, której dotyczy 

eksmisja nie stawia się do Sądu) i nie można zagospodarować lokalu, który zgodnie z 

prawem nie jest wolny; 

- kto wykonywał prace geodezyjne na działce państwa Jopków - wydzielenie działki pod 

drogę odbyło się zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego, kto by ten podział 

wykonywał - wykonałby go tak samo, bo innej możliwości nie ma. Pracę geodezyjną 
wykonywał Pan Paczek. Podział był zlecony w momencie, kiedy Państwo Jopkowie wyrazili 

zgodę na wykup części drogowej przez miasto. Państwo Jopkowie kupując tę nieruchomość 
wiedzieli o wydzieleniu części działki pod drogę, co jest zapisane w akcie notarialnym (30% 

kupowanej nieruchomości jest przeznaczone na układ komunikacyjny).  

� Dla radnego H.Wiejaka i H.Brożyny: 

- zamiatanie ulic przed Świętami i zatoczki przed pawilonem 33 - tak naprawdę dziś jest 

pierwszy dzień ładnej pogody, gdzie można przystąpić do takich prac i będą one 

sukcesywnie wykonywane - ale problemem jest utrzymanie porządku przed sklepami, przed 

którymi powinni sprzątać najemcy lokali - przecież czystość wokół sklepu przyciąga 

klientów, ale nikt nic nie robi, tylko czeka, aż miasto posprząta.  

� Dla radnego Waldemara Warenicy:  

- kto powinien uprzątnąć teren pomiędzy płotem przy sklepie a przystankiem - jeżeli jest to 

teren między płotem a przystankiem będzie sprzątać miasto (osoba, która sprząta 

przystanki). 

� Dla radnego Henryka Brożyny: 

- podzielić remont cząstkowy ulic po zimie na dwie części - tak właśnie zostanie zrobione i to 

już w najbliższym czasie - mniejsze dziury zostaną w niedługim czasie wypełnione a te 

większe pewnie w miesiącu maju. 

- powiadomić zarząd osiedla o opracowywaniu zagospodarowania przestrzennego działki przy 

ulicy Kowalskiego - na dzień dzisiejszy będzie to umiejscowienie boiska, a nie 

opracowywanie zagospodarowania całej działki a sprawę powiadomienia trzeba uzgodnić  
z Sekretarzem Miasta.  

� Dla radnego Tadeusza Oryla: 

- równiarka na osiedla Jagiellońskie - w najbliższym czasie na terenie całego miasta zacznie 

swoją pracę równiarka - była już zamówiona, ale warunki pogodowe nie pozwalały na jej 

pracę. 
� Dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

- uprzątnąć pas lasu wzdłuż ścieżki rowerowej - teren nie należny do miasta - zarządca drogi 

krajowej zawsze sprząta, zapewne będzie sprzątał i w tym roku a jeśli chodzi o las - sprzątają 
go leśnicy, a znajduje się on w granicach administracyjnych Ryk; 

- interwencja w sprawie dzików - na spotkaniu w tej sprawie była podana procedura - trzeba 

zgłaszać odpowiednim osobom, którzy zadeklarowali, że będą wyceniać szkody i wypłacać 
odszkodowanie.  

� Dla radnego Waldemara Warenicy: 

- zamontowanie słupków przy bloku 27-29 lub postawienie znaku zakazującego parkowanie - 

wcześniej na sesji była już mowa o tym, że trzeba się zastanawiać, gdzie robić parkingi, a 

jeśli chodzi o ten teren trzeba będzie coś na razie zrobić, żeby samochody nie niszczyły 

krawężnika. 

� Dla radnego Mieczysława Skibińskiego: 

- brak pokrywy i śmietniczki - sprawa zostanie załatwiona na bieżąco. 
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Przewodniczący Rady Miasta zadał pytanie, czy zostały udzielone wszystkie odpowiedzi na 

zapytania i wnioski, ponieważ nie było sprzeciwu, zamknął punkt. 

  

Ad. pkt 9. 
Zatwierdzenie protokółu z XLI sesji Rady Miasta. 
 
Ponieważ nie wpłynęły do protokółu uwagi ani wnioski, przystąpiono do jego zatwierdzenia.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

„Za” przyjęciem protokołu z XLI sesji było 13 radnych (jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła 

protokół. 

 

Ad. pkt 10. 
Zamknięcie sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński zamknął 
obrady XLII sesji Rady Miasta. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała:  

 

Regina Rodzik  

 


